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Protokół z posiedzenia Zarządu Związku Gmin i Powiatów 

Subregionu Zachodniego Województwa Śląskiego z siedzibą w Rybniku 

z dnia 4 września 2020 r. 

  

 

Na posiedzeniu Zarządu Związku w trybie online łącznie obecni byli: 

 

1. Mieczysław Kieca – Prezydent Miasta Wodzisław Śl., Przewodniczący Zarządu Związku, 

2. Wiesław Janiszewski – Burmistrz Gminy i Miasta Czerwionka-Leszczyny, 

3. Mariusz Adamczyk – Wójt Gminy Godów, 

4. Anna Hetman – Prezydent Miasta Jastrzębie-Zdrój, 

5. Grzegorz Niestrój – Wójt Gminy Kornowac, 

6. Dariusz Polowy – Prezydent Miasta Racibórz, 

7. Janusz Koper – Zastępca Prezydenta Miasta Rybnik, 

8. Marek Kurpis – Wicestarosta Powiatu Raciborskiego, 

9. Damian Mrowiec – Starosta Powiatu Rybnickiego, 

10. Leszek Bizoń – Starosta Powiatu Wodzisławskiego. 

 

Zaproszone osoby: 

1. Daniel Jakubczyk – Wójt Gminy Gorzyce, 

2. Grzegorz Utracki – Wójt Gminy Krzyżanowice, 

3. Paweł Tułodziecki – Pracownik Biura Związku, 

4. Aleksandra Grabarczyk – Pracownik Biura Związku. 

 

 

 

Porządek obrad: 

1. Stwierdzenie prawomocności spotkania. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Podjęcie uchwały: 

a) nr 89/2020 w sprawie: przyjęcia stanowiska w zakresie połączenia wodnego Dunaj-Odra-Łaba 

w ramach Odrzańskiej Drogi Wodnej na odcinku Kędzierzyn-Koźle - Chałupki oraz połączenia 

wodnego Odra-Wisła poprzez budowę Kanału Śląskiego. 

4. Sprawy bieżące. 

5. Ustalenie terminu następnego posiedzenia Zarządu. 

6. Zakończenie obrad. 
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Ad. 1)  i 2) 

Posiedzenie Zarządu Związku w trybie online za pośrednictwem platformy ZOOM otworzył 

Przewodniczący Zarządu Związku Pan Mieczysław Kieca, który powitał zebranych Członków Zarządu 

bądź ich przedstawicieli oraz zaproszonych gości. Przewodniczący Zarządu sprawdził listę obecności. 

W spotkaniu uczestniczyło 10 z 11 Członków Zarządu: 
 

 Mieczysław Kieca – Prezydent Miasta Wodzisław Śląski, 

 Wiesław Janiszewski – Burmistrz Gminy i Miasta Czerwionka-Leszczyny, 

 Mariusz Adamczyk – Wójt Gminy Godów, 

 Anna Hetman – Prezydent Miasta Jastrzębie-Zdrój, 

 Dariusz Polowy – Prezydent Miasta Racibórz, 

 Janusz Koper – Zastępca Prezydenta Miasta Rybnik, 

 Waldemar Socha – Prezydent Miasta Żory, 

 Marek Kurpis – Wicestarosta Powiatu Raciborskiego, 

 Damian Mrowiec – Starosta Powiatu Rybnickiego, 

 Leszek Bizoń – Starosta Powiatu Wodzisławskiego. 

 

Tym samym stwierdzono o prawomocności obrad. Następnie Przewodniczący Zarządu Związku 

przedstawił porządek posiedzenia. Zgromadzeni Członkowie Zarządu nie wnieśli uwag do 

przedstawionego porządku obrad, wobec czego przystąpiono do głosowania (10 głosów „za”).  

 

Ad. 3)  

a) 

W kolejnym punkcie posiedzenia przedstawiono projekt uchwały nr 89/2020 w sprawie: przyjęcia 

stanowiska w zakresie połączenia wodnego Dunaj-Odra-Łaba w ramach Odrzańskiej Drogi Wodnej na 

odcinku Kędzierzyn-Koźle - Chałupki oraz połączenia wodnego Odra-Wisła poprzez budowę Kanału 

Śląskiego. W temacie wywiązała się dyskusja. Do treści stanowiska wprowadzono trzy poprawki: 

 odnośnik o treści: „należy uwzględnić ochronę obszarów cennych przyrodniczo: Granicznego 

Meandra Odry, Rezerwatu Przyrody Łężczok, Stawów Wielikąt i Lasu Tworkowskiego” zmieniono 

na: „należy uwzględnić ochronę obszarów cennych przyrodniczo”; 

 przeredagowano zdanie: „Na terenie miasta Raciborza należy planować przebieg Kanałem Ulga, 

dalej wewnątrz czaszy zbiornika Racibórz Dolny, następnie na terenie Gminy Krzyżanowice Odrą 

swobodnie płynącą (z pominięciem Granicznego Meandra Odry)” na następują treść: „Na terenie 

Miasta Raciborza należy planować przebieg Kanałem Ulga, dalej wewnątrz czaszy zbiornika 

Racibórz Dolny, a następnie na terenie Gminy Krzyżanowice rzeką Odrą (z pominięciem 

Granicznego Meandra Odry)”; 
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 rozbudowano treść odnośnika dot. uwzględnienia na przebiegu Odrzańskiej Drogi Wodnej 

budowy portów, który otrzymał następujące brzmienie: „należy uwzględnić interesy gospodarcze 

gmin na przebiegu Odrzańskiej Drogi Wodnej poprzez budowę portów, marin, infrastruktury 

turystycznej w szczególności z uwzględnieniem budowy portów rzecznych obsługujących tereny 

inwestycyjne Miasta Racibórz, Gmin Krzyżanowice (Racibórz-Roszków tj. wolne tereny 

inwestycyjne, w tym istniejące zbiorniki wodne pod centrum logistyczne ) i Gorzyce (tereny 

inwestycyjne pod centrum logistyczne w Gorzyczkach)”. 

 

Ponadto Prezydent Miasta Raciborza Pan Dariusz Polowy zawnioskował o wpisanie w akapicie dot. 

najważniejszych kwestii przy projektowaniu przebiegu połączenia Dunaj-Odra-Łaba kolejnego 

odnośnika o następującym brzmieniu: „należy dążyć do tego, aby inwestycja była lokalizowana na 

terenie Subregionu Zachodniego Województwa Śląskiego uwzględniając doświadczania wynikające 

z trudności dotyczących przepływu pracowników związanych z pandemią COVID-19”. Zlokalizowanie 

inwestycji towarzyszących budowie kanału po polskiej stronie granicy ograniczyłoby dotychczasowe 

problemy dot. zamknięcia granic na pracowników zagranicznych w związku z pandemią, jak również 

zabezpieczyłoby interesy kraju, jak i lokalnych samorządów. W temacie wywiązała się dyskusja. 

W związku z powyższym Przewodniczący Zarządu Związku poddał pod głosowanie propozycję dodania 

powyższego zapisu. W wyniku głosowania (3 głosy „za”, 6 głosów „przeciw”, 1 głos „wstrzymuję się”) 

treści zapisu nie włączono do stanowiska. 

 

Nie wniesiono dalszych uwag do treści stanowiska. Uchwała nr 89/2020 została poddana pod 

głosowanie i przyjęta większością głosów (9 głosów „za”, 1 głos „przeciw”). W głosowaniu 

uczestniczył/a: 

 

 Mieczysław Kieca – Prezydent Miasta Wodzisław Śląski, 

 Wiesław Janiszewski – Burmistrz Gminy i Miasta Czerwionka-Leszczyny, 

 Mariusz Adamczyk – Wójt Gminy Godów, 

 Anna Hetman – Prezydent Miasta Jastrzębie-Zdrój, 

 Grzegorz Niestrój – Wójt Gminy Kornowac, 

 Dariusz Polowy – Prezydent Miasta Racibórz, 

 Janusz Koper – Zastępca Prezydenta Miasta Rybnik, 

 Marek Kurpis – Wicestarosta Powiatu Raciborskiego, 

 Damian Mrowiec – Starosta Powiatu Rybnickiego, 

 Leszek Bizoń – Starosta Powiatu Wodzisławskiego. 
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Ad. 4) 

W punkcie dot. spraw bieżących nie zabrano głosu. 

 

Ad. 5) 

Ustalono, iż kolejne posiedzenie Zarządu odbędzie się w miarę pojawiających się potrzeb. 

 

Ad. 6) 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Zarządu Związku Pan Mieczysław Kieca zamknął 

posiedzenie.   

 

 

 

       Protokołowała: 

(-) Aleksandra Grabarczyk 
 

 
 
 
 
 

Przewodniczący Zarządu 
Związku Gmin i Powiatów Subregionu Zachodniego 

Województwa Śląskiego z siedzibą w Rybniku 

 
                                 (-) Mieczysław Kieca 

 

 

 

 

Rybnik, 4 września 2020 r.  


